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Letovák

Třicet let demokracie  
oslavíme 17. 11. na návsi
Jak se žilo v Letech před rokem 1989? I to budete moci 
zjistit na vzpomínkové akci, kterou pořádáme k 30. výročí 
listopadových událostí. Co vás 17. 11. od 10 hod. na návsi čeká?

Otevřená radnice, písně Karla 
Kryla v podání Martina Svozílka 
či ukázka hry na akordeon jede-
náctiletého letovského rodáka 
Františka Buchtele. K tomu 
houslové vystoupení Miroslava 
Cvancigera společně s operní 
pěvkyní Ludmilou Kromkovou, 
členkou komorního sboru Mar-
tinů Voices. A nejen to! Třicet 
let svobody oslavíme otevřením 
pamětní knihy Letů i letov-
ských kronik na obecním úřadě s historikem 

a pracovníkem okresního archivu 
Pavlem Buchtelem. Nahlédneme 
do atmosféry před rokem 1989, 
zavzpomínáme a trochu si popo-
vídáme. Úřad bude otevřen  
od 10 do 12 hod. pro každého. 
Zahřejeme se kávou a šálkem 
čaje, děti si mohou na návsi 
u kapličky opéci buřty na ohni 
a od 11 hod. v sále u Kafků sledo-
vat podzimní pohádku. Zastavme 
se, zazpívejme. Udělejme si  

na sebe čas.  Markéta Huplíková, místostarostka

K R Á T C E

Nákupní centrum  
nabízí prostory 
Nové nákupní centrum naproti Pivovaru MMX 
stále nabízí prostory k pronájmu. Zájemci mo-
hou kontaktovat paní Zeibrlichovou na tel.: 
737 217 242. 

Městečko už otevřelo

Naproti Pivovaru MMX konečně funguje kavár-
na s dětskou hernou. Můžete pracovat nebo jen 
tak relaxovat u kávy a dortíku. A nejen to, čeká 
vás i dobré vařené jídlo.  Markéta Huplíková

Nová dětská ambulance

Od září je v provozu nová ordinace dětské lé-
kařky MUDr. Zuzany Šíslové. Prostory OC Lety 
(Pražská 559) tak nabízí nejen lékárnu a dva 
praktické lékaře pro dospělé (MUDr. Mrázová-
-Pešková a MUDr. Formánková), ale i v regionu 
nedostatkovou pediatrickou praxi. Více infor-
mací k péči o děti a dorost naleznete na: https://
sislovapldd-cz.webnode.cz. 

Hlavní orlojník Staroměstského orloje zavítá 
do Letů v rámci Letovské akademie 17. 10. Před-
náška nazvaná Za tajemstvím Staroměstského 
orloje začne v sále U Kafků v 17:30. V čem spočí-
vá jeho jedinečnost? Skutečně orloj zhotovil mistr 
Hanuš, který byl oslepen, aby nevyrobil jinde 
jiný stroj? Odpovědi na podobné otázky zodpoví 
akademický sochař, restaurátor věžních hodin 

Petr Skála, který v roce 2009 nastoupil do funkce 
orlojníka. Zná také jeho skrytá tajemství i mýty, 
které jej odedávna opřádají. Například – když se 
stroj zastaví, přijde válka, nebo mýtus o tom, že 
ten, kdo zasáhne do orloje a nějakým způsobem 
ho změní či upraví, zemře nebo zešílí. Je pravdou, 
že několik let po vytvoření nové kalendářní desky 
zešílel tvůrce kalendária Josef Mánes. 

Žádosti o granty na rok 
2020 do 29.11. 2019
Zastupitelstvo obce na svém zasedání odsouhla-
silo podmínky pro poskytování grantů z rozpoč-
tu obce Lety v oblasti kultury, sportu a vzdě-
lávání. Postup, jak o grant zažádat, jaké jsou 
podmínky jeho získání, jaký je systém posou-
zení jednotlivých žádostí a jaké jsou možnosti 
čerpání grantu, jsou vyvěšeny na webu obce 
společně s formulářem žádosti. Žádosti mohou 
být podány na adresu OÚ Lety, Na Návsi 160, 
252 29 Lety nejpozději do 29. 11. 2019. Pro rok 
2020 bude k dispozici žadatelům o grant 300 tis. 
Kč. Posouzení žádostí budou provádět členové 
zastupitelstva obce. Výsledky budou zveřejněny 
na webu obce po jejich schválení, tzn. v polovině 
prosince 2019. 

Za tajemstvím Staroměstského orloje
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Z  O B C E

V tuto chvíli je zde dopravní značení pro omezení 
rychlosti a omezení hmotnosti projíždějících aut 
a příčný práh v ul. K Libří. Bohužel, ne všichni ři-
diči tato omezení respektují. K tomu, aby zde byla 
dořešena situace finálně, včetně stavebních úprav 
komunikace zajišťující i jiné zpomalující prvky než 
jsou příčné prahy, je potřeba nejprve vyřešit odkup 
pozemků pod komunikacemi. Předsedající sdělila, 

že byl navržen další příčný práh za křižovatku ul. 
K Libří a ul. K Lesíku směrem na ul. Mořinská. 
Mořinská a ul. K Lesíku jsou komunikace úzké, 
bez chodníků a povrch je velmi zničený.
V diskuzi k tomuto tématu vystoupili obyvatelé 
zatížené oblasti. Hovořili konkrétně, co očekávají 
z tohoto setkání. Jeden z návrhů bylo vyřazení 
oblasti z navigačních systémů např. Waze, Mapy.cz. 
Největší shoda názorů panovala v možnosti znepří-
jemnění průjezdu aut a jejich zpomalení vybudová-
ním parkovacích ostrůvků. Dále v opravě povrchu 
ul. Mořinská, kde je ale problém s více vlastníky 
pozemků pod komunikací. 
Další stížností na dopravu bylo umístění au-
tobusových zastávek do obytné zóny, kdy nyní 

tudy projede denně cca 46 autobusů. Obyvatelé 
jsou rádi za autobusové spojení s okolními 
vesnicemi, ale ideální by bylo přesunutí zastávek 
přímo na hlavní ulici II/116. Pro tuto alterna-
tivu je rozpracována projektová dokumentace 
na přesunutí zastávek na hlavní ulici II/116, 
kterou je možné doplnit o zpomalující prvky při 
vjezdu do obce a dále u přechodu pro chodce 
u zastávky pod křižovatkou s ul. K Libří. 
Také se diskutovala otázka úsekového měření 
na kritických místech.
Výstupy z diskuze:
1. Prověřit možnosti úsekového nebo bodové 
měření v oblastech: úsek na ul. Mořinská, úsek 
v ul. K Lesíku od křižovatky směr ul. Mořinská, 
úsek v ul. K Lesíku – od křižovatky směr ul. 
Růžová, úsek v ul. K Libří.
2. Pokračovat v projektu autobusové zastávky, 
který byl započatý v roce 2016. 
3. Zpomalit dopravu v ul. K Libří snížením 
rychlosti, snížit hlučnost, znepříjemnit dopravu 
v této oblasti pomocí zálivů a zároveň najít 
možnost sankcionování řidičů.  (bt)

Proč a jak byl letovský most postaven, přetřásali 
v rodině letovského rodáka pana Jana Babičky, 
jehož děda byl dlouholetým starostou obce Lety, 
často. Pan Babička v publikaci Marie Holečkové: 
„Lety, jak je neznáte“ uvádí: „Děda a pár lidí 
kolem něho se o most prali dlouho, jenže město 
Řevnice se tak náročného podniku zdráhalo zú-
častnit, s poukazem, že most není třeba. Protože 
Lety byly malá obec a nijak bohatá, dost Letováků 
se bálo zadlužení. Nakonec se přece jen podařilo 
získat půjčku od státu. Asi pomohlo zdůvodnění, 
že most je potřebný i z vojenského hlediska.“ Pan 
Babička pokračuje: „Přímé napojení na železniční 
přejezd v Řevnicích u skály se prosadit nepo-
dařilo, jelikož Řevnice si nepřály, aby most vedl 
přes jejich území a této variantě nebyli nakloněni 
ani vlivní sedláci, vlastnící v této oblasti pole. 

Nakonec došlo ke kompromisu na katastru obce 
Lety, kde se dala využít existující silnice k přívozu. 
Na letovské straně se podařilo přesvědčit největ-
šího vlastníka pozemků v Letech pana Bolarta 
z čísla 1, zvaného Borant, aby prodal pozemek 
napojující stávající silnici v Letech k mostu.“ 
 Markéta Huplíková, místostarostka

Téma: Doprava v Letech
Na posledním veřejném zasedání zastupitelstva obce jsme řešili 
situaci v dopravě. Dotazy se týkaly především horní části Letů  
(ul. K Libří, K Lesíku a Mořinská), kde doprava výrazně zhoustla. 

n Co brzdí realizaci oprav komunikací a chod-
níku z Dobřichovic?
Nevypořádané vlastnické vztahy k pozemkům pod 
komunikacemi. Proto žádáme vlastníky pozemků 
pod komunikacemi: Nabídněte je obci.
n Co se podařilo v letošním roce opravit?
Komunikace U Řeky dostala zcela nový kabát, 
spolu s ní i část ul. U Kotle, Na Pěšince a Dobři-
chovická, kde se vybudoval chodník s propoje-
ním z ul. K Berounce k Pražské ulici.
n Co se připravuje na rok 2020?
Nejlépe s přispěním dotací plánujeme opravu 
povrchu komunikace včetně odvodnění ulice 
Kejnská a V Kanadě, dále V Průhonu, část K Ro-
vinám. Z IROP přes MAS Karlštejnsko bychom 
rádi čerpali na opravu schodiště spojující ul. 
Na Skalkách a Na Výsluní.

n Jaké projekty týkající se infrastruktury ko-
munikací má obec dále rozpracované?
V plánu je dokončení projektové dokumentace 
pro stavbu vodovodu a kanalizace pro ul. Nad 
Slunečnou a Slunečná, spolu s tím i povrch ko-
munikací. Projektuje se část chodníku mezi Polní 
a Ke Skalicům. Máme odevzdánu studii řešení 
kolizního místa střetávání cyklistů – chodců a ři-
dičů na křižovatce Pražská – Řevnická – Na Ko-
várně, která by se měla dopracovat do úrovně pro 
stavební povolení.
n Co tedy není majetkově vypořádané?
Pozemky pod ul. Mořinská (v celé délce je 
vlastní přes 60 majitelů), Nad Slunečnou, 
K Libří, Prostřední v úseku Spojovací – Příčná, 
část Ke Hvězdárně, Lety pod Lesem, Polní, část 
Karlická. Barbora Tesařová, starostka

STAVBA LETOVSKÉHO MOSTU (1936-1937)

Z HISTORIE OBCE

Víte, že…
n 2. 11. proběhne svoz nebezpečného 

a velkoobjemového odpadu na sběr-
ném místě od 13 hod.

n Pravidelné týdenní zprávy o dění v obci 
rozesílá obecní úřad všem, kteří se 
do systému mobilního obecního roz-
hlasu přihlásili. Zprávy Vám nechodí? 
Přijďte se poradit na obecní úřad, rádi 
Vám s jejich nastavením pomůžeme!

n Letošní veřejná zasedání zastupitelstva 
proběhnout ještě 6. 11. a 11. 12., vždy 
od 19 hod.

n Autobusové zastávky u OC Lety ožijí 
v prosinci 2019.

n Doplnění zeleně – keřů a stromů 
na komunikace Pražská a Karlštejnská, 
stejně tak na Pěšince, provede na jaře 
na základě výběrového řízení společ-
nost OK Garden, s.r.o. Celková částka 
2 051 tis. Kč vč. DPH, 60 % této částky 
bude hrazeno z dotace z OPŽP. V sou-
těži se utkalo 7 zahradnických firem.

n S optimalizací trati mezi Prahou 
a Berounem se začne po Velikonocích 
2020 v úseku Smíchov – Radotín.

n Obecní vrt v Karlickém údolí nestíhá 
pokrývat spotřebu vody v Letech 
a Karlíku. Jsme čím dál závislejší 
na přivaděči pražské vody. Letos jsme 
odebrali z přivaděče Třemole již téměř 
40 tis. m3 pitné vody, ačkoli předpoklad 

v kalkulaci vodného byl 12 tis. m3.
 Barbora Tesařová, starostka

Komunikace v otázkách a odpovědích
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K U L T U R A

Za dětmi přijede 
mnoho divadel

n 10. 11. S legendární kutilskou dvojici 
Pat a Mat se děti mohou sejít v řevnic-
kém kině, kam v 16 hod. zavítá Divadlo 
pohádek s představením Pat a Mat 
jedou na dovolenou. 

n 17. 11. Divadlo Koloběžka v 11 hod. 
Sál u Kafků, Lety. RC Leťánek uvádí 
pro děti: CO MALÍ MEDVĚDI O POD-
ZIMU NEVĚDÍ. Veselá pohádka pro 
podzimní nečas, kdy padá listí ze 
stromů a šípky dozrávají.

n 11. 12. Divadlo Buchty a loutky v 9:00 
a 10:30 hod. Městečko – kavárna 
a herna naproti MMX. RC Leťánek 
uvádí pro školky a školy ANDĚLÍČEK 
TONÍČEK – VÁNOČNÍ POHÁDKA. Co 
všechno se může stát malému andělíč-
kovi Toníčkovi, když ho svatý Petr po-
šle zvěstovat narození Ježíška? Musí 
cestou dávat pozor na dráty vysokého 
napětí, letadla, a hlavně na čerta. 

Nový program  
knihoven i v Letech
Od srpna je knihovna připojena na nový 
program, který je společný pro velké knihov-
ny a umožní čtenářům knihu si zaregistrovat, 
prodloužit výpůjčku i rychlejší vyhledávání. Zde 
jsou namátkou některé nové tituly. Z beletrie: 
Timmerová, J. L., Pět dní – Daileyová, J., Iluze – 
McKentieová, C., Zapomenutá – Jacobsová, A., 

Panský dům 1-3-díl – Fossumová, K., Indická 
nevěsta – Santapolo, j., Ztracené světlo – Steello-
vá, B., Nádherný život, Dražba – Walter, J., 
Nádherné trosky. Pro mládež autorky Wilsono-
vá, Lanczová, Harrison. Pro školáčky první čtení 
a větší kluky komiksy. Dopoledne pravidelně 
vítám návštěvníky ze školek a odpoledne se nám 
rozbíhají kroužky i zájmové aktivity pro děti 
i dospělé. Již nyní se můžete hlásit na AJ pro do-
spělé RC Leťánek nebo své děti do školy Bílého 
slona Hanky Hříbalové. 
 Petra Flasarová, knihovnice

Děti stráví noc v knihovně
Noční čtení v knihovně aneb dobrodružství 
za humny proběhne v pátek 15. 11. V knihovně 
se setkáme již v 18 hodin a v sobotu skončíme 
kolem 10. hodiny dopoledne. Nezapomeňte si 
vzít spacák, pokud máte i karimatku, nějakou 
dobrůtku, aby bylo co drobit večer do spacáku, 
a hlavně oblíbeného plyšáka. Jídlo na druhou 
večeři a snídani určitě připravím. Protože je 
kapacita omezena, hlaste se, prosím, na e-mail:  
marketa.huplikova@obeclety.cz. Už se na vás 
moc těším!  Petra Flasarová, knihovnice

Školka v knihovně
V pátek 27. 9. dopoledne navštívily knihovnu 
děti z letovské mateřské školy. Knihovnice Petra 
četla s nejmenšími O kocourovi v botách, O pej-
skovi a Kulihráška. Větší děti zaujal Dlouhý, 
široký a bystrozraký. Děkujeme, Peťo, za Tvoji 
laskavost a trpělivost. 
 Markéta Huplíková

Cimbálovka zahraje
Piráty z Karibiku 
i Metallicu
Svatomartinské posvícení v Letech proběhne v sobotu  
9. 11. Přijďte si poslechnout nadějné jedenáctileté rockery 
z Dobřichovic a multižánrovou cimbálovku Milana Broučka, 
která hraje s předními orchestry folklór, filmovou hudbu i rock. 

Zklidníme se u pohodového DM BAND a sílu 
jedinečného propojení ohně a tance s hud-
bou a akrobacií zažijeme při profesionální 
mezinárodně úspěšné ohňové show Pa-li Tchi. 
Na závěr společně rozsvítíme Lety lampiony. 
Na menší děti čeká skákací hrad, řetízko-
vý kolotoč, úkoly a soutěže. Větší mohou 
vyzkoušet střelnici a obří skluzavku. Gurmáni 
vedle mnoha klasických stánků s občerstve-
ním ochutnají sváteční svatomartinské víno, 
zabijačkové pochoutky a zasoutěží si v pojídání 
posvícenských koláčů.Tradičně vystoupí také 
děti z MŠ Lety a Školinka NONA a oceníme 

ty, kteří nezištně pracují pro Lety i náš region. 
Neváhejte a vychutnejte s námi pohodovou 
atmosféru letovské návsi.  Markéta Huplíková

PROGRAM 

13:00 – 18:00 JARMARK

13:30 – ZAHÁJENÍ – moderátor Olda Burda 

13:45 – VYSTOUPENÍ DĚTÍ – MŠ Lety, Školinka NONA 

14:15 – PŘÍJEZD MARTINA NA KONI 

14:25 – DOBI BOYZ 

14:45 – SOUTĚŽ V POJÍDÁNÍ POSVÍCENSKÝCH KOLÁČŮ

15:05 – PŘEDÁNÍ CENY NAŠICH NOVIN  

15:20 – PŘEDÁNÍ LETOVSKÉ CENY 

15:40 – DM BAND – koncert – klasický poprock

17:00 – CIMBÁLOVÁ MUZIKA MILANA BROUČKA

 – moderně i rockově

18:00 – OHŇOVÁ SHOW S COMET FX FINÁLE  

 – Pa-li-Tchi – Síla a umění ohně

18:15 – LAMPIONOVÝ PRŮVOD 

PRO DĚTI – SKÁKACÍ HRAD, SOUTĚŽE, ÚKOLY, STŘELNICE,  

ŘETÍZKOVÝ KOLOTOČ, OBŘÍ SKLUZAVKA 
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Š K O L K Y

O učitelky je v našem regionu nouze
„Baví mne spontánnost, pravdomluvnost a touha dětí 
po poznání,“ říká v rozhovoru Jana Šalková Rozsypalová, 
ředitelka Mateřské školy Lety.

n Jak to vše začalo? 
Nezbývá než konstatovat, jak neskutečně rychle 
čas letí. Do MŠ Lety jsem nastoupila v září 2009 
jako učitelka do třídy starších dětí. Po konkurzu 
v březnu 2014 jsem se stala ředitelkou. Byla 
jsem doslova hozena do vody a musela se velmi 
rychle naučit „plavat“. Na začátku jsem měla 
pocit, že jediné, co umím, je práce s dětmi. Ta 
mi dodávala odvahu prát se s „nástrahami“ 
v ředitelně. Ale věděla jsem, co chci změnit, aby 
se postupně zlepšovalo prostředí pro děti, rodiče 
i zaměstnance. 
n Co máte na této práci ráda?
Baví mě především děti, jejich tvárnost, spontán-
nost, pravdomluvnost a touha po poznání. Těší 
mě, když se nám daří vytvořit třídy spokojených 
dětí, když je na první pohled vidět naše fungování 
pěkně pospolu. Těší mě, když nás rodiče pochválí 
nebo poděkují za něco, co se nám povedlo. Mám 
radost z ohlédnutí se zpět, kdy vidím znatelné 
stopy své práce v materiální oblasti, v přátelském 
prostředí mezi zaměstnanci a především dětmi.
n Řešíte vůbec nějaké problémy? 
Trápí mě, že nemohu zaměstnancům navýšit 
platy tak, jak by si zasloužili. Trápí mě nedosta-
tek kvalifikovaných učitelek v našem regionu, 
narůstající administrativa a nejasná koncepce 
na celostátní úrovni v oblasti předškolního 
vzdělávání. 
n Při letovské školce funguje  
Spolek Přátel MŠ Lety? 
Začalo to v září 2014. Na první třídní schůzce 
jsme si lámali hlavu, jak nejlépe propojit činnost 
školy s rodiči. Tehdy díky dvěma maminkám – 
právničkám – Mgr. Petře Vráblikové a Mgr. Pav-
le Katzové se podařilo založit Spolek přátel 
a zvolit první předsedkyni – paní Kateřinu 
Kabilkovou – která ve funkci pokračuje i v době, 
kdy její dcery dávno opustily naši mateřskou 
školu. Za to jí patří velké poděkování a obdiv. 

bádaná oblast, tedy jakýsi pomyslný nový 
začátek jménem odloučené pracoviště. Kapa-
cita stávající školky je 50 dětí ve dvou třídách. 
Tady je nutno upozornit na fakt, že původní 
schválený počet je 42. Stále využíváme výjim-
ku zřizovatele: navýšení v každé třídě +4 děti. 
A to je opravdu hodně. Kapacita další budovy 
je 54 dětí. Pokud snížíme ve stávající budově 
počet na původních 42 dětí, budeme mít 96 
míst pro děti předškolního věku. Pro rodiče 
i pro mě určitě výborná zpráva.
n Máte představy o zaměření nové MŠ?
Máme už konkrétní vize, ale nechtěla bych 
zatím prozrazovat všechny naše plány. Za-
mýšlíme se nad možností zařazení prvků ně-
kterých alternativních směrů předškolní pe-
dagogiky. Rovněž zvažujeme možnost zřízení 
třídy se speciálním zaměřením. Věřím, že 
všechny kroky povedou k plné spokojenosti 
dětí i rodičů jak z Letů, tak z připravované 
spádové oblasti. Budeme potřebovat posílit 
náš tým o minimálně 4 učitelky a několik 
provozních pracovníků. O učitelky je v na-
šem regionu nouze, proto uvítáme do našeho 
týmu nové kolegyně, které baví práce s dětmi 
a touží po své realizaci v moderním novém 
zařízení.
n Co podnikáte ve svém volném čase? Vaše 
oblíbené jídlo, barva, hudba, aktivita… :-) 
Ve volném čase se nejraději věnuji svým 
malým vnučkám. Díky nim jsem „oprášila“ 
pletení a háčkování – tady vidím výsledek 
práce v krátkém čase. Pro rodinu ráda vařím, 
peču, vyrábím marmelády a džemy, naučila 
jsem se vyrábět mýdla s použitím vlastních 
bylin, máme dvě kočky z útulku, zahradničím. 
V zimě se snažím alespoň jednou za rok odjet 
na lyže, letošní léto jsme objevili s manželem 
kouzlo elektrokol, rádi houbaříme a pravi-
delně sjíždíme Otavu. Chodím do divadla, 
na koncerty, ještě před třemi lety jsme s man-
želem navštěvovali taneční pro dospělé.
Děkuji velice za podnětný rozhovor a přeji mno-
ho elánu do další práce! 
 Ing. Markéta Huplíková, místostarostka

n Jak se Vám se spolkem spolupracuje? 
Výhodou je, že paní učitelky nemusí vybírat 
finance na kulturní akce a mohou se věnovat dě-
tem. Spolek má zřízený svůj účet, na ten rodiče 
posílají obnos pro celý školní rok. Je vypracován 
plán kulturních akcí, které si můžeme v daném 
školním roce dovolit. Spolek nám všechny akce 
proplácí. Pokud se vložené částky nevyčerpají, 
společně přemýšlíme, co trvalého pořídit pro 
zlepšení prostředí. V loňském roce nám tak 
Spolek přispěl částkou 20 000,- Kč na interak-
tivní tabuli. 
n Na podzim 2020 bude v provozu další budo-
va MŠ. Co pro Vás znamená? 
Především je to velká výzva. Pro mě nepro-

Pro mnohé děti je září měsícem, 
kdy poprvé v životě opustí kruh 
rodiny a stanou se z nich školkáči. 
Je to možná malý krok pro lidstvo, 
ale velký krok pro jedince a jeho 
rodinu. Tato změna s sebou přináší 
velké množství pocitů a vnitř-
ních stavů-strach, úzkost, radost, 
očekávání, bezmoc, nedůvěru. 
A právě poslední zmiňované 
slovo je častým kamenem úrazu 
v rámci adaptace dítěte na školkové 
prostředí. Z vlastní praxe víme, že 

důvěra či nedůvěra ve schopnosti 
dítěte a ve školku, kam bude dítě 
docházet, tvoří hlavní pilíř průbě-
hu adaptace. Pokud se rodič roz-
hodne, že jeho dítě vstup do školky 
zvládne, stane se tak. Pokud má 
pochybnosti, není si jistý, tyto 
nejistoty na dítě přenáší, nastávají 
problémy. Dítě následně reaguje 
při vstupu do školky neadekvátně. 
Nelze paušalizovat, ale ve většině 
případů tomu tak skutečně je.  
Víme, že adaptační fáze má několik 

stále se opakujících prvků. Platí 
o ní několik pravidel:
� Čím kratší docházka dítěte 

v týdnu, tím delší adaptační fáze 
(u dětí, které dochází do školky 
například jen 2-3 dny, může 
adaptace trvat i více než 3 měsíce)

� Adaptační fáze jsou dvě. První 
při vstupu dítěte do školky 
a druhá obvykle po zhruba 3-4 
měsících. Dítě v té době obvyk-
le opět začne vstup do školky 

odmítat. Mluvíme o tzv. syn-
dromu definitivy, kdy se teprve 
dítěti rytmus docházení „usadí 
v těle“ a ono si uvědomí, že už 
to „nikdy nebude jinak“.

� Důvěra rodičů v dítě i instituci 
dává dítěti pocit jistoty a bezpe-
čí. Kromě pohybu, lásky, dobré 
stravy, rytmu a spánku potřebu-
jí děti ještě důvěru svých rodičů 
v jejich schopnosti.

Tak ji jim dejte. Děkujeme!

Adaptace na školkové prostředí



Informační zpravodaj letovských občanů a chatařů — 5/2019 |  5

Š K O L K Y

Divadélko Nána s představením Pohádky z paloučku navštívilo letovskou mateřskou 
školku. Děti uvěřily, že na paloučku fungují pravidla pro kamarádství. Fungují i mezi námi 
dospělými? Markéta Huplíková, místostarostka

Děti se ocitnou ve světě 
klasických pohádek
Pohádkový školní rok v mateřince začal 
v pondělí 2. září. Nový celoroční projekt 
„Od podzimu do léta pohádka k nám přilé-
tá“ si klade za cíl seznámit děti s klasickými 
českými pohádkami. Literatura do světa dětí 
neodmyslitelně patří. Kdo zná malé děti, ví, že 
přesunutím do pohádkového světa často hledají 
řešení a vysvětlení pro svět reálný, který je pro 
jejich věk tak složitý a těžko uchopitelný. Proto 
se v letošním roce pokusíme přenést naše děti 
do světa klasických pohádek formou dramatické 
výchovy, která vychází z prožitkového učení. 
Při něm dítě aktivním způsobem zapojuje celou 
osobnost. Jejím základem je dramatická hra 
a ta do života malých dětí neodmyslitelně patří. 
Díky těmto hrám dítě zcela přirozeně vstupuje 
do různých rolí, fiktivních dramatických situací, 
má možnost prozkoumávat mezilidské vztahy, 
proniká do problému a pomáhá hledat řešení, 
učí se spolupracovat, komunikovat a respektovat 
druhé. Pro období seznamování po prázdninách 
a adaptaci nových dětí jsme vybrali Červenou 
Karkulku a Budulínka.  
 Jana Šalková Rozsypalová, ředitelka MŠ Lety

Mezi školy Jednoho stromu patří LMŠ Na Dvorečku, školka  
a školička Jednoho stromu a Komunitní škola Jeden 
strom. Všem těmto projektům dává tvář filozofie Jednoho 
stromu, která se opírá o výchovu k udržitelnému rozvoji, ale 
především lidé, kteří v nich pracují.

Pohádky z paloučku rozesmály děti i učitelky

Kdo jsou pedagogové škol 
Jednoho stromu

Jsou to pedagogové, umělci, vychovatelé, 
speciální pedagogové, chůvy, asistenti a lektoři. 
V neposlední řadě i provozní zaměstnanci jako 
administrativní pracovníci, uklízečky a pracov-
níci výdejen a jídelen. Výchova a vzdělávání stojí 
především na budování vztahu mezi dítětem 
a učitelem. Pokud je vztah zdravý a respektující, 
učení běží tak trochu samo. Naši pedagogové se 
snaží v rámci svého osobnostního i profesního 
rozvoje stále kultivovat a vzdělávat. Jsou pod 
pravidelnou supervizí, mají možnost dalšího 
vzdělávání, čtyřikrát ročně prochází evaluací 
vlastní práce a přístupu k ní nebo třeba jezdí 

na týmový víkendový pobyt. A my doufáme, že 
je to na atmosféře i přístupu znát. Od září 2019 
je ve školách Jednoho stromu zaměstnáno více 
než 40 pracovníků, kteří se vám na fotografii 
představují. Lesní mateřská škola Na Dvorečku 
navíc získala grant na podporu inkluzivního 
vzdělávání. Tento grant má po dobu dvou let 
umožnit nejen další vzdělávání pedagogic-
kých pracovníků školy, např. v oblasti rozvoje 
čtenářské pregramotnosti a logoprevence, ale 
především poskytnout odbornou podporu 
speciálního pedagoga dětem se speciálními 
vzdělávacími potřebami. 

Náš život s netopýry

V červnu 2019 se nám pod pláštěm budovy MŠ 
usadila kolonie netopýrů. Přes původní zděšení, 
že se nám po fasádě prohánějí myši, se nakonec 
ukázalo, že se v naší budově zalíbilo maminkám 
netopýrům. Od pana Veselého z CHKO, který 
přijel celou situaci zmapovat, se nám dostalo cen-
ných rad, jak bude probíhat naše soužití s novými 
„podnájemníky“, pravděpodobně vždy od květ-
na do září. Jelikož se jedná o tzv. “ mateřskou 
kolonii“, která se usadí pouze na období vyvedení 
mláďat, nebude to soužití trvalé. Na jaře nového 
roku budeme tedy pozorovat, jestli se k nám 
kolonie po roce zase vrátí. A protože připrave-
ným štěstí přeje, už v listopadu si vyslechneme 
přednášku z Centra Nyctalus na téma „Povídání 
o netopýrech“. 
 Jana Šalková Rozsypalová, ředitelka MŠ
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Fotbal: Výsledky nejsou špatné, 
ekonomická situace je horší

V dnešní době odtrhnout dítě od počítače 
nebo mobilního telefonu není vůbec snadné. 
Pohybu mají děti poskrovnu. Jen málokterý 
prvňáček dokáže udělat kotrmelec, dospívající 
se už o to ani nesnaží. Kladný vztah ke sportu 
přitom může pomoci dítěti lépe zvládnout 
krizové období puberty. Je proto dobré vést 
ratolesti ke sportu již od útlého dětství. 
Rodičům v tom pomáhá i atletická přípravka 
ASK DIPOLI, která nabízí zejména všestran-
nost, kvalifikované trenéry a přátelské vztahy. 

„Do našich tréninků atletiky u mladších dětí 
zařazujeme kromě tréninku jednotlivých 
atletických disciplín také sportovní hry, gym-
nastiku, plavání, pohybové hry, kompenzační 
cvičení a další aktivity rozvíjející konkrétní 
schopnosti. Díky všestrannému tréninku se 
v pozdějším věku pozná, na jaký sport je dítě 
skutečně talentované a následně jsme schopni 
rodičům doporučit jeho další sportovní smě-
řování,“ vysvětluje předseda atletického klubu 
ASK DIPOLI Tomáš Vodička. 

Chtěl bych se s čtenáři podělit s některými skutečnostmi 
z našeho fotbalového klubu. FK Lety se snaží podporovat mimo 
jiné harmonický rozvoj mládeže. K harmonii nenahraditelně patří 
i zdravý pohyb a aktivní životní styl. Chceme též přispět k eliminaci 
negativních faktorů, které na mladou generaci působí.

Cílem je zapojit do sportovních aktivit co 
největší počet dětí a mládeže, a to formou 
a způsobem, který je jim blízký. Právě fotbal 
jako nejuniverzálnější a nejpopulárnější sport 
rozšířený po celé planetě, díky své popularitě 
a všeobecnému zájmu veřejnosti a médií, může 
sehrát při dosažení tohoto cíle pozitivní úlohu. 
Naší snahou je podporovat nadějné děti a na-
bídnout jim možnost, jak smysluplně a užitečně 
využít volný čas. Dlouholetá, mravenčí, poctivá 
práce s mládeží přináší své ovoce.
V druhém pololetí 2018 bylo vybudováno 
důstojné a reprezentativní zázemí našeho klubu, 
na které můžeme být hrdi, které slouží všem 

týmům pro jejich komfort a pohodlí při trénin-
cích a utkáních, a které plně splňuje všechny 
hygienické požadavky a normy.
Úkolem vedení klubu je zajišťovat nejnutnější 
příjmy na pokrytí nákladů na sportovní činnost 
družstev a provoz sportovního zařízení, udržet 
vysokou úroveň přípravy, tréninkového procesu 
a účast našich mládežnických družstev v soutě-
žích Středočeského fotbalového svazu a Fotbalo-
vého svazu Praha-západ, což není v dnešní době 
snadný úkol.
Vedení se stále snaží zlepšovat ekonomickou si-
tuaci klubu a hledá nové cesty, jak ji stabilizovat. 
Bohužel finanční situace klubu oproti minulým 

Atletika je radost z pohybu  
Výkon je až na druhém místě
Atletika je skvělým základem pro všechny sporty, kterým se dítě 
chce věnovat v pozdějším věku. Ideální je proto atletický trénink, 
který umožňuje všestranný sportovní rozvoj a dokáže vzbudit 
v dítěti chuť jakémukoliv sportu/pohybu se vůbec věnovat.

Na co si dát pozor 
při výběru vhodného 
sportovního klubu či 
kroužku?
n Trenér komunikuje s rodiči

n Mimo tréninky se trenér zajímá také  
o fungování svých svěřenců ve škole,  
mezi přáteli atd…

n Trenér bere ohled na zdravotní aspekty 
a biologický věk dětí

n Tréninky jsou pravidelné a minimálně dvakrát 
týdně (pokud je pouze jednou týdně,  
dítě si nevytvoří vztah s ostatními dětmi,  
ani s trenéry či k samotnému sportu)

n Důraz při trénování na všestrannost  
a hravost

n Doplňkové činnosti k tréninkům  
(soustředění, závody, společné akce atd…)

n Vytváření týmového ducha

n Individuálnější přístup 
(méně dětí, cca 6 – 15 na jednoho trenéra)

n Logická návaznost tréninků, přesto tréninky 
bez stereotypů

n Nesmí se klást přehnaný tlak na dítě

Pokud máte zájem dozvědět se o trénincích 
atletiky ASK DIPOLI více, navštivte webové 
stránky klubu www.askdipoli.cz. V případě 
přihlášení dětí na tréninky neváhejte dlou-
ho, kapacita tréninkových skupin se již plní. 
Tréninky budou probíhat jak v Černošicích, tak 
i Dobřichovicích. O děti se budou starat kvali-
fikovaní trenéři, s nimiž je možné se seznámit 
i na stránkách klubu. Hedvika Šebková

rokům se v roce 2019 dramaticky zhoršila poté, 
co KÚ Středočeského kraje neposkytl klubu 
provozní dotaci ve výši 200 000 Kč, se kterou 
počítal rozpočet na letošní rok. Lze předpoklá-
dat, že i v příštích letech nebude situace lepší. 
Bohužel, některé položky rozpočtu byly realizo-
vány před oznámením o neposkytnutí dotace, 
konkrétně rekonstrukce hrací plochy (zapísko-
vání, provzdušnění, dosev, hnojení) ve výši cca 
100 000 Kč, výměna brankových sítí a ochran-
ných sítí za brankami za cca 50 000 Kč.
Aby bylo možné udržet a do budoucna zlepšit ze-
jména současnou úroveň přípravy všech družstev, je 
třeba zabezpečit po ekonomické stránce fungování 
našeho klubu. A to ani nemluvě o dalších nákla-
dech (údržba obou travnatých hřišť a šaten, vodné, 
stočné, elektrická energie, dresy, míče, startovné 
v soutěžích a na turnajích atd.). Pevně věříme, že se 
podaří udržet současný trend přípravy a zajištění 
chodu oddílů mládeže. Doufáme, že nebudeme 
muset sáhnout ke krajnímu řešení a tím by bylo 
omezení nebo rušení mládežnických celků.
Závěrem něco optimističtějšího, naše týmy 
mají za sebou polovinu podzimní části sezóny 
a jejich výsledky a činnost nejsou vůbec špatné. 
Výsledky a tabulky všech týmů jsou k dispozici 
na webu www.fklety.net.   Jiří Kárník
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V koridoru byl ale také „nepříjemný materiál“, 
tedy igelitová plachta, spousta kartonových 
krabic, které bylo nutné přeskakovat. Na konci 
koridoru čekal na každého psa figurant a pes do-
stal za odměnu „zákus“ do peška. Kromě dalších 
disciplín byla atraktivní poslední disciplína, 
kde se provádí zákrok na celotělový ringo oblek 
v rámci simulace situace likvidace výtržnosti 
v hospodě. Loni přijelo závodit rekordních 
56 závodníků, letos bylo bohužel závodníků 
o poznání méně, celkem 31. Závod posuzo-
vali rozhodčí Olda Šnytr a Josef Zábranský, 
figurovali Daniel Suchopár a Roman Šonský. 
Všem, kteří se podíleli na organizaci závodu, 
a také sponzorům, kteří poskytli věcné ceny pro 
účastníky našeho závodu, děkujeme. Loga jejich 
firem a informace o jejich činnosti propagu-
jeme na našem webu. A jak probíhal samotný 
závod? Na pohodu. Ráno nás zlobilo trochu 
počasí svými dešťovými přeháňkami. Ty naštěstí 

nebyly nijak vydatné. Kolem deváté hodiny byl 
slavnostní nástup a pak už na cvičišti předváděly 
dvojice svoje výkony. Posuzování jednotlivých 
kategorií skončilo kolem půl jedné. V závodu 
předvedli svoje výkony také domácí členové 
a v některých disciplínách obsadili přední místa. 
Podrobnou reportáž a výsledkovou listinu 
závodu je možné si prohlédnout na www.kklety.
cz , kde je také mnoho fotografií z akce. Vítězem 
kompletního obranářského závodu a zároveň 

Kynologové si připomenou  
čtvrt století od své vzniku

MIKULÁŠSKÁ NA SOKOLCE
Termín: pátek 6. 12. od 18:00 
Místo konání: sokolovna Lety 
Cena: ZDARMA (vstupné dobrovolné) 
Určeno pro: Pro VŠECHNY letovské děti, kteří jsou členy naší jednoty!
Popis: I na sokolku do Letů dorazí čert a Mikuláš s anděly 
Podrobné informace a přihlášky: 
Pavel Václavek (777 579 146) 
nebo Katka Kabilková (733 568 403)

ŽUPNÍ PŘEBORY V PLAVÁNÍ DĚTÍ A MLÁDEŽE
Termín: sobota 25.1.2020
Místo konání: plavecký bazén v HOŘOVICÍCH
Cena: ZDARMA
Určeno pro: všechny členy T.J. Sokola LETY – POVINNÉ (Pro všechny 
musí být čest reprezentovat Sokol Lety, obec Sokolskou a vlastně i naši 
krásnou obec LETY)
Popis: Plavecký závod pro všechny kategorie
Podrobné informace a přihlášky: Pavel Václavek (777 579 146)

Sokolové se chystají na závody i Mikulášskou

V sobotu 28. září jsme pořádali už 12. ročník podzimního závodu, 
který má čistě obranářský obsah. Závodilo se celkem v šesti 
kategoriích. Velmi zajímavá disciplína byly běhy na překážkové 
dráze, kdy pes musel překonat koridor plný jednak dřevěných 
překážek typu kladina nebo skoková překážka. 

nejlepší obranou zvítězil náš člen René Janeba 
se svým malinoisem Domingem z Granátové 
zahrady. René Janeba s fenkou německého 
ovčáka Fantagirou z Granátové zahrady zví-
tězil v kategorii obrany podle ZVV2. Vítězem 
kategorie obrana podle SPr2 se stal Karel Ráž 
s fenkou dobrmana Ambrou Carlos Bohemia. 
Překážkovou dráhu vyhrála Majka Šubrtová 
s německým ovčákem Yuconem z Ditčina dvora, 
samostatnou kategorii likvidace výtržnosti 
vyhrál Petr Fiala s malinoisem Artuš Duxroyal. 
Tato dvojice vyhrála i v kategorii kontrolního 
zadržení. Gratulujeme všem, kteří vybojovali 
místa „na bedně“. Přejeme těm, kterým se 
na tomto závodu nedařilo, aby byl příští závod 
pro ně úspěšnější. V polovině října nás čekají 
zkoušky z výkonu podle zkušebního řádu Ky-
nologické jednoty a začátkem listopadu zkoušky 
podle národního a mezinárodního zkušebního 
řádu. I když skončí sportovní sezóna, naše čin-
nost bude pokračovat. Přes zimu totiž (kromě 
vánočních prázdnin) probíhají stále socializační 
kurzy pro štěňátka, kurzy základní ovladatel-
nosti i výcvik dospěláků. A samozřejmě budeme 
celou zimu trénovat, abychom pejsky připravili 
na příští sezónu. A ještě malinké připomenutí 
jedné události. V prosinci to bude přesně 25 let, 
co jsme naši základní kynologickou organizaci 
založili. Ze zakládajících členů jsme zbyli už 
jenom dva. Výročí by určitě stálo za oslavu, tak 
možná ještě nějakou kulturní akci vymyslíme. 
Myšlenka je ale ještě v plenkách, takže uvidíme, 
zda se to podaří. 
 Text a foto: Alena Vanžurová
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Pro návštěvníky tu krom legendárního občerstvení 
ve srubu U Kocoura byly připraveny dva stolní fot-
bálky, plážový volejbal, nefalšovaný beerpong a pro 
děti mimo jiné i skákací hrad. I když celý den jako 
na potvoru lilo jako z konve, spousta nadšenců 
vodních radovánek se nenechala odradit. Celkem 
11 závodníků a závodnic se i přes nepřízeň počasí 

chopilo svých nafukovacích kreatur a odhodlaně 
skočilo do Berounky, kde si v závodu na 200m 
poměřilo své síly. Na prvním místě se umístil 
Adam Tejkl na nafukovačce “kapučíno”. Nejrych-
lejší závodnicí se stala Petra Jarolímová na růžové 
nafukovačce a konečně cenu za nejkreativnější pla-
vidlo vyhrál Daniel Vopat se zelenou lochneskou. 
„Návštěvníkům jsme na plakátech slibovali zábavu 
a spousty radostných zážitků. A jsme nadšení, že se 
nám to i přes to počasí povedlo. Všichni se skvěle 
bavili, a navíc se nám díky soutěžícím podařilo 
vybrat necelé tři tisíce korun na podporu Dětského 
domova v Letech,“ pochvaluje si organizátor Milan 
Jonáš. Spolupořadatel Jakub Štefanec doplňuje, že 
přípravy na další ročník jsou již v plném proudu 
a slibuje, že za rok se můžeme těšit na spousty 
vylepšení. A údajně zařídí i to sluníčko. 

V O L N Ý  Č A S

Zpravodaj Letovák vydává OÚ Lety. Adresa vydavatele: Lety, Na Návsi 160, 252 29 Dobřichovice IČO: 241 393, e-mail: ou@obeclety.cz www.obeclety.cz 
Redakční rada: Obecní zastupitelstvo obce Lety Šéfredaktor: Pavla Nováčková, letovak@gmail.com Povolovací číslo MK ČR E 12575 61. ročník

Náměty a připomínky posílejte na adresu letovak@gmail.com. Zasláním materiálů do redakce souhlasíte s tím, že tyto materiály mohou být otištěny v tomto 
časopise a vystaveny na webových stránkách obce, jakkoli redakčně upraveny a jejich zasláním nevzniká nárok na honorář. Grafická úprava: Axapa.eu

Na Berounce se závodilo 
i v průtrži mračen

V antikvariátu mi prodavač nabídl knihu pro 
mou dceru s tím, že ji měl jako dítě moc rád. Je 
o zvířecí „Šťastné zemi“, kde králem je díky své 
moudrosti bílý slon Laongo.
Ve své škole učí zvířecí dětské žáky, vyprávěním 
pohádek – tedy zenových příběhů. Oblíbenost 
příběhů u mé dcery mě přivedla na myšlenku 
spojit příběhy, cvičení čchi kungu a jógy. Cvičím 
sice děti v sokole, ale to se mi nezdál ten správný 
prostor pro takovou aktivitu. Až mi padla myšlen-
ka na naši knihovnu – co by mohlo být vhodnější? 
Duch knih a prostor v patře knihovny na cvi-
čení… Díky paní knihovnici a obci Lety každé 
pondělí čeká Bílý slon Laongo v knihovně na své 
žáky, kde cvičíme čchi kung, jógu a budeme také 
hrát divadlo. V každé lekci si přečteme jeden nový 
zenový příběh. 
Na téma těchto poučných příběhů pak bude-
me nacvičovat pozice z čchi kungu a jógy, hrát 
hry a dělat různá cvičení podporující správné 
držení a vnímání našeho těla. Cvičení čchi-kungu 
a jógy rozproudí energii v těle, tudíž upevní naše 
zdraví. Cvičení pozic posiluje rovnováhu, zlepšuje 
koordinaci pohybů a pružnost těla. To vše hravou 
formou a tvořením malých dramatických před-
stavení. Fantazii a zručnost budeme rozvíjet při 
vytváření kulis, či masek. Při malých vystoupeních 

pak můžeme vše předvést rodičům, či dalším di-
vákům. Nebude to povinné, hrát bude jen ten, kdo 
bude chtít. Dle naplnění kurzu budou, či nebudou, 
děti věkově rozděleny, každopádně se budou učit 
si navzájem pomáhat, respektovat se a motivovat 
sebe i druhé. Maximální počet žáků v kurzu je 10. 
Lekce trvá 60-90 min, dle potřeby a vytrvalosti 
žáků. Cvičení je vhodné pro děti od 5 let. V přípa-
dě zájmu můžeme otevřít i lekce čchi kungu a jógy 
pro dospělé. Stále nabíráme nové žáky, přijďte si 
lekci nezávazně vyzkoušet do knihovny v pondělí 
10. října od 16 hod. bude v ZŠ Dobřichovice ukáz-
ková lekce v rámci družiny a školního klubu (více 
na stránkách školy).    Hanka Hříbalová

Škola Bílého slona našla 
zázemí v knihovně

Premiérový ročník Závodu crazy nafukovaček – rodinné akce 
pro děti i dospělé se konal 10. srpna na cyklostezce v Letech.

Plešivec ukrývá 
Smaragdové 
jezírko
V dnešním díle již pravidelné turistické 
rubriky bych mohl doporučit opět o něco 
západnější cíl na pomezí Hřebenů a Brd, vrch 
Plešivec. Tento vrchol se nachází na západ 
od Letů, mezi obcemi Běštín a Jince a jeho 
výška je 654 m n. m.
Leží v severní části Třemošenské vrchoviny 
nad údolím řeky Litavky a představuje jakýsi 
předěl mezi zmíněnými Hřebeny a Brdy. Jedná 
se o celkem výrazný solitérní vrchol, který je 
dobře viditelný a snadno identifikovatelný. 
Ze západní části vrcholu, konkrétně z Čerto-
vy kazatelny, je nádherný výhled na střední 
Brdy, zejména na bývalé dopadové plochy 
nad Jincemi a na značnou část Rokycanska 
a okolí Plzně. Na vrcholu se kdysi nacházelo 
plešivecké hradiště z pozdní doby bronzové, 
které je jedno z největších v Čechách a zbytky 
se na některých místech dochovaly dodnes. 
Zajímavostí je i Smaragdové jezírko, které 
se nachází na severovýchodních svazích, 
nebo Malá skála a Krkavčí skály na jihový-
chodních svazích. Celkově jde o pohodový, 
celkem nenáročný výlet na neděli, kam 
můžete vyrazit i s dětmi. Nejlepší spojení je 
autem dojet do sedla pod vrcholem, který se 
nachází na silnici spojující Běštín a Jince (je 
zde i parkoviště) a odtud pokračovat pěšky 
k vrcholu. Nedávno se zde zrekonstruovala 
cesta na vrchol, která je nyní vyasfaltovaná. 
Po výletu doporučuji navštívit jeden z míst-
ních pivovarů, a to buď v Hostomicích, nebo 
v nedalekých Jincích.   Jiří Hudeček ml.

Máte-li zájem zveřejnit v Letováku pozvánku 
na vaši akci, článek o činnosti vaší organizace či 
jiné zajímavé informace z dění v Letech, neváhejte 
a zašlete nám váš příspěvek na adresu redakce 
letovak@gmail.com. Uzávěrky jednotlivých čísel 
najdete v tiráži na poslední straně zpravodaje. 
Pokud jejich rozsah přesahuje možnosti daného 
vydání, vyhrazuje si redakce právo příspěvky 
zkrátit. Autor musí pod příspěvek uvést celé své 
jméno. Zásadně nebudou otiskovány anonymní 
příspěvky, příspěvky, jejichž obsah je v rozporu 
s dobrými mravy, a příspěvky jakýmkoli způso-
bem napadající dobré jméno osoby či firmy.

Uzávěrky Letováku: 26. 11.

Napište nám 
do Letováku…tel.: 733 112 338 e-mail: hanahrib@seznam.cz

www.haniel.estranky.cz  Relaxační klub Haniel




